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Dagsorden til økonomiudvalgets møde 
den 12. september kl. 9.15 på borg
mesterens kontor.

Medlemmer:
Kim Rockhill 
Anders Clausager 
Lise Lotte Due 
Gitte Schønemann 
Bent Vestergaard

Fra administrationen:

Bemærkninger:
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Budgetrevision II/rapportering fra 
fagudvalgene - driftsbudget 1990.
J.nr. ØKF 00.01002
Sagen afgøres af byrådet.
Økonomisk forvaltning har ved 
skrivelse af 24. juli 1990 anmo
det forvaltningerne om at foretage 
en revision af budgettet for 1990 
samt rapportering til økonomiudvalget 
om forløb/tendenser i udvikling i 
bundne/lovbundne udgifter/indtægter. 
Samtidig har løn- og personalekonto
ret foretaget revision af lønbudget
tet.
1.000 kr._________ Merudg. / -Merindt.
Ejendomsudvalget 15
Teknisk udvalg.. 324-
Kulturelt udvalg 178
Socialudvalget.. 425-
Økonomiudvalget. 98-
Lønbudgetrev. 9-

I alt nettomerindt. 663-

Resultatet af budgetrevision II bety
der, at der kan tilføres kassebe
holdningen 663.000 kr. i mindreud
gifter /merindtægter .
Oversigt over budgetrevision samt 
"rapporteringen" vedlægges.
I forbindelse med økonomiudvalgets 
behandling af budgetrevision I den 8. 
maj 1990 ønskede udvalget en konkret 
opstilling over varmebesparelser på 
kommunens ejendomme ved budgetrevisi
on II.
Teknisk forvaltnings opstilling, da
teret den 16. august 1990 vedlægges.
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3.
Støttet byggeri i Hiortehaven
J.nr. TF 01.02.05P15/03.02.01052 og
03.02.04052
Sagen afgøres af byrådet.
Der fremlægges:
1) Forslag til lokalplan nr. 65 for 

et område i Hjortehaven omfatten
de 32 andelsboliger.

2) Ansøgning om støtte til opførelse 
af:

2a) Andelsboliger ved Dådyrvej etape
1 på 16 boliger + andel af fæl
leshus .

2b) Andelsboliger ved Dådyrvej etape
2 på 16 boliger + andel af fæl
leshus .

2c) Almennyttige boliger etape 1 på 
30 boliger + andel af fælleshus.

2d) Almennyttige boliger etape 2 30 
boliger + andel af fælleshus.

Kommenteret forslag til lokalplan er
indlagt i sagen.
Indstillingsbilag vedlægges.
Ei endomsudvalqet vedtog på møde den
22. august 1990:
- at anbefale byrådet at lokalplan

forslaget fremlægges med de af for
valtningen anførte rettelser.

- at anbefale byrådet at meddele an
søgeren at byrådet for sin part er 
sindet at yde støtte til de ansøgte 
32 andelsboliger og vil indberette 
disse som ønsker om støttetilsagn i 
1991, idet kommunen ikke har kvoter 
til andelsboliger i 1990.

- et flertal i udvalget, besluttede 
at anbefale byrådet, at der ikke 
ydes støtte til de ansøgte 30 al
mennyttige boliger i etape 1, med 
mindre der ligger en forpligtende 
aftale herom.
Anni Skov indtager særstandpunkt, 
idet hun anbefaler, at der ydes 
støtte til de ansøgte 30 almennyt
tige boliger.

- at anbefale byrådet at meddele an
søgeren, at byrådet ikke for tiden 
kan yde støtte til de 30 almennyt-

fortsættes...
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tige boliger i etape 2, idet byrå
det ved prioritering af almennytti
ge boliger i Skibby kommune ikke 
har plads til flere almennyttige 
boliger.
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4 .
Ventilationsanlæg på Skuldelev fri
tidshjem
J.nr. TF SI81.11.03.G01
Sagen afgøres af byrådet.
Ved Arbejdstilsynets besøg i Skulde
lev fritidshjem den 12. juni 1990 
blev der bl.a. fremsat bemærkninger 
omkring ventilation/temperaturfor
hold.
Efter de fra sikkerhedsorganisationen 
fremsatte kommentarer har Arbejdstil
synet i skrivelse af 16. august 1990 
givet påbud om, at der sikres en til
strækkelig luftfornyelse uden trækge
ner for de ansatte inden den 1. maj 
1991.
Teknisk forvaltning har i den anled
ning anmodet ejendomsudvalget om en 
revurdering af forslag til investe
ringsplan 1991- 1994, hvoraf fremgår, 
at udførelse af ventilationsanlæg på 
Skuldelev fritidshjem er prioriteret 
som nr. 17.
Den samlede anlægsudgift vil andrage 
150.000,- kr. ' *
Ejendomsudvalqet anbefaler på møde 
den 22. august 1990, at anlægsudgift 
til ventilationsanlæg på Skuldelev 
fritidshjem gives højere priorite
ring, således at anlægget kan udføres 
inden 1. maj 1991.
Økonomiudvalget anmodede ved skri
velse af 16.8.90 socialudvalget om 
behandling af Arbejdstilsynets påbud 
om ventilation i Skuldelev fri
tidshjem. Økonomiudvalget foreslår 
socialudvalget, at arbejdet igangsæt
tes snarest med afholdelse af udgif
ten over restbeløb vedr. rengørings
kontiene på daginstitutionsområdet. 
Teknisk forvaltning har oplyst, at 
ventilationen vil kunne udføres for 
120.000 kr, men at man derudover må 
regne med følgeudgifter i en stør
relsesorden af 5-10.000 kr.
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4.
Fortsat
Socialudvalget har i møde den 28.8.90 
godkendt indstilling under forbehold 
af, at ventilation ikke griber ind i 
reparation af vandskade fra loft/tag. 
Ombygningen finansieres af rengø
ringskontiene på daginstitutionsom
rådet.
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5.
Salg af ejendomme 
J.nr. ØKF 82.02
Sagen afgøres af økonomiudvalget
Økonomiudvalget har den 14. august 
1990 vedtaget at forelægge side 4 af 
en af økonomisk forvaltning udarbej
det liste af 8/8-90 for ejendomsud
valget til overvejelse af om yderli
gere ejendomme skal sættes til salg. 
Listen vedlægges sagen.
Ejendomsudvalget gennemgik på møde 
den 22. august 1990 listen. Udvalget 
kan ikke umiddelbart pege på salgs
objekter bortset fra de erhvervsgrun
de i Skuldelev og Skibby, der er i 
kommission hos M/K.
Udvalget peger, af byplanmæssige 
grunde, på at bytte zonestatus såle
des, at arealet ved Skuldelevvej 
(matr. nr. 4-bo) overføres til byzo
ne, mod at et tilsvarende areal i 
Hjortehaven overføres til landzone.
En sådan overførsel kan ske i for
bindelse med revision af kommunepla
nen.
På samme møde anmodede økonomiudval
get socialudvalget om at drøfte mu
ligheden for at genhuse nuværende le
jere af de 2 kommunale ejendomme på 
henholdsvis Kærstrædet 7 i Vejleby og 
Møllevænget 21 i Skuldelev.
Notat fra pensionsafdelingen vedlæg
ges sagen.
Socialudvalget fremsender i møde den 
28.8.90 sagen til økonomiudvalget 
med bemærkning, at socialudvalget ik
ke kunne anbefale salg af de 2 omtal
te ejendomme.
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7.
Affaldsafgift, Maglehøjgård losse
plads .
Journal nr. TF 07.03029
Sagen afgøres af byrådet
Skibby byråd ansøgte den 5 januar 
1990 Helsingør Distriktstoldkammer om 
dispensation for krav om etablering 
af vægt på lossepladsen.
Toldkammeret meddeler i skrivelse af 
23. maj 1990 den ønskede dispensati
on på de i skrivelse af 2. maj 1990 
anførte betingelser, idet pladsen kun 
forventes at være i drift frem til 
1991.
Toldkammeret ønsker tilsendt dokumen
tation for, at pladsen har en restle
vetid på højst 1 år fra den 1. januar 
1990 at regne.
Lossepladsudvalqet.
Jægerspris blev på møde den 26. juni 
1990 orienteret om Skibby tekniske 
udvalgs beslutning af 31. maj 1990. I 
lyset af de forhandlinger, der blev 
afholdt den 26. juni 1990 mellem 
AFAV, Jægerspris og Skibby kommuner 
og det deraf fremkomne om tidshori
sonten for lossepladsen genoptager 
Skibbys tekniske udvalg sagen til 
fornyet behandling.
Sagen fremlægges uden indstilling. 
Teknisk udvalg indstiller på møde den 
30. august 1990, at Toldkammeret med
deles, at pladsen vil blive lukket, 
når den er opfyldt, dog senest 1. ju
li 1991.
Jægerspris kommune orienteres herom.
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8 .
Ansøgning om anlægsbevilling
J. nr. TF 06.01.03029
Sagen afgøres af byrådet.
Teknisk udvalg ansøger på møde den 
30. august 1990 om frigivelse af 
anlægsbeløb på kr. 130.000 til 
udførelse af spildevandsanlæg i 
bebyggelsen i Nordmandsmosen.
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9.
Strøm til Skibby Idrætshal
J.nr. KF 04.04
Sagen afgøres af byrådet.
økonomiudvalget har på sit møde den 
14/8-90 drøftet muligheden for at få 
udført nogle af de presserende opga
ver, der syntes politisk enighed om. 
Én af opgaverne er ekstra strøm til 
Skibby idrætshal, som er optaget som 
punkt 5 på prioriteringsplanen. 
Økonomiudvalget foreslår, at arbejdet 
igangsættes snarest muligt, og at ud
giften afholdes af en indkommet for
sikringsindtægt på kr. 80.000,-. 
Teknisk forvaltning har indhentet en 
overslagspris på installationen, som 
beløber sig til kr. 92.500,- excl. 
gravearbejde og moms. Gravearbejde 
ca. kr. 5.000,-.
Kulturelt udvalg anbefaler på sit mø
de den 27. august 1990, at arbejdet 
udføres.
Dog bemærkes, at merudgiften på kr. 
17.500,- ikke kan finansieres over 
kulturelt udvalgs konti.
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10 .
Budgetmæssiq berigtigelse af bevil
ling vedr. ændring af børnetallet i 
børnehaven Tumlebo.
J.nr. SF 16.04.02.01
Sagen afgøres af byrådet.
I forbindelse med ændring af antal
let af børnegrupper i børnehaven Tum
lebo besluttede socialudvalget, at 
børnehaven i første omgang skulle af
holde udgifter til inventar og be
skæftigelse over institutionens egne 
rammekonti. Socialudvalget ville 
efterfølgende tage stilling til om 
finansieringen skulle ske over et 
evt. restbeløb vedr. køkkenrenove
ringen eller som en tillægsbevil
ling.
Det kan oplyses, at udgifterne til 
inventar og beskæftigelse beløber sig 
til kr.23.000.
Med hensyn til finansiering af be
løbet via anlægskontoen kan oplyses, 
at teknisk forvaltning er af den op
fattelse, at det afsatte beløb fuldt 
ud vil blive brugt til den forestå
ende renovering af køkkenet.
Skal beløbet finansieres ved en til
lægsbevilling kan oplyses, at saldoen 
på "bankbogen" for det sociale områ
de af økonomisk forvaltning er op
gjort til kr. 298.000.
Socialudvalget anbefaler i møde den 
28.8.90 en tillægsbevilling på kr. 
23.000. Beløbet foreslås finansie
ret over "bankbogen" for det sociale 
område.

Dag og år Formandens
initialer

12. september 199 )



Ø K O N O M I U D V A L G E T

11.
Personalesager
Afsluttede personalesager forelægges 
økonomiudvalget til orientering.
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12.
Personalesag,
J. nr. P-sag.
Kommunaldirektøren vil på mødet ori
entere om en personalesag. 
Indstillingsbilag vedlægges sagen.
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13.
Jobbank
J.nr. LPK 81.02
Sagen forelægges til orientering for 
økonomiudvalget
Som konsekvens af indenrigsministeri
ets skrivelse vedrørende kommunens 
økonomi er det vedtaget at oprete en 
jobbank.
Løn- og personalekontoret vil måned
ligt orientere økonomiudvalget om, 
hvorledes saldoen er.
Tekst og kontoudtog vedlægges.
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16.
Forslag til etablering af EDB 
arbejdspladser på kommunens skoler.
J. nr. BK 85.11
Sagen afgøres af økonomiudvalget.
På økonomiudvalgets møde den 10. a
pril 1990, godkendte økonomiudvalget 
i princippet, at et sparet lønbeløb 
på skolevæsenets vikarkonto kunne an
vendes til indkøb af EDB arbejds
pladser til de 3 skoler. 
Økonomiudvalget betingede sig, at 
konkret forslag blev forelagt ud
valget inden indkøb blev foretaget. 
Det blev præciseret at kommende 
driftsudgifter blev afholdt inden for 
driftsbudgettets rammer.
På denne baggrund har der været af
holdt en række møder mellem skolerne, 
administrationen og leverandøren, for 
at nå frem til den mest hensigtsmæs
sige løsning.
Økonomichefen har udarbejdet indstil
ling, som er godkendt af alle bruger
ne, og indstillingen bygger på, at 
der indstalleres en hovedmaskine på 
rådhuset, hvor skolerne kobles til, 
ligesom det tidligere er gjort med 
rådhusets forvaltninger.
Udgiften i 1990 er opgjort til kr. 
186.500, og denne udgift foreslås af
holdt af besparelsen på folkeskolens 
vikarkonto.
Følgeudgifterne i de kommende år er 
opgjort til kr. 127.000 pr. år, og 
det foreslås, at denne dækkes af den 
fortsatte besparelse på folkeskolens 
vikarkonto.
Administrationen indstiller, at øko
nomichefens indstilling af 30. august 
1990 godkendes.
Kopi af indstillingen vedlægges.
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17.
Rapport om beskæftigelsessekretaria
tets arbejde - 2. kvartal 1990
Forelægges til efterretning for øko- 
noiniudva lget
Beskæftigelseskonsulent

vil på mødet gennemgå rapport om 
beskæftigelsessekretariatets arbejde. 
Rapport vedlægges.
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18.
Orientering om ligningsarbeidet
J.nr. BK 00.01A16
Sagen afgøres af økonomiudvalget
Borgmesteren foreslår, at skattein
spektøren fremover på økonomiudval
gets møde den 2. måned i kvartalet 
orienterer udvalget om lignings
arbejdet.
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19.
Opgørelser over personaleforbrug 
J.nr. BK 81.01
Sagen forelægges økonomiudvalget til 
orientering.
Kommunen har ved skrivelse af 5/7-90 
rettet henvendelse til 
Indenrigsministeriet vedrørende 
medtagelse af arbejdsløse i henhold 
til arbejdstilbudsordningen og unge 
arbejdsløse, der er ansat i kommunens 
beskæftigelsesprojekter i udregning 
af personaleforbrug, som regelmæssigt 
indberettes til Indenrigsministeriet. 
Kommunen anmoder om, at disse perso
ner holdes uden for opgørelsen af 
kommunens personaleforbrug. 
Indenrigsministeriet kommenterer i 
skrivelse af 5/9-90 vor henvendelse 
og meddeler, at personaletallene 
fremover skal opgøres både incl. og 
ekscl. disse personer.
Skrivelserne vedlægges.
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20 .
Eventuelt
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21.
Byrådsmødet den 19. september 1990
Følgende sager er fremsendt til be
handling på byrådets møde:

a) Zonelovstilladelse til frastvkning og 
byggeri på matr. nr. 3-h Røgerup bv. 
Ferslev
J.nr. TF 01.03.03G01
Ejeren af landbrugsejendommen matr. 
nr. 9-a m.fl. Røgerup by, Ferslev, 
Nakkedamsvej 90, søger om zonelovs
tilladelse til fraskillelse af matr.- 
nr. 3-h som byggegrund.
Matr.nr. 3-h er på 153 9 m2 og er ble
vet udstykket i 1956, men samnoteret 
med 9-a.
Ejendommen er beliggende inden for 
kommuneplanens landsbyafgrænsning, 
hvorfor byrådet er zonelovsmyndighed. 
Eiendomsudvalaet indstiller på møde 
den 22. august 1990, at zonelovstil
ladelse til frastykning og byggeri 
godkendes, under forudsætning af, 
at byggeriet udformes som længe
hus/ vinkelhus med saddeltag med høj 
rejsning (40°-50°) , og at ejendommen 
kun får vejadgang fra Oldvejen.

b) Zonelovs tilladelse til udstykning og 
bebyggelse af sommerhusgrund i land
zone . Stormaårdsvei 17
J.nr. TF 01.03.03G01
Der ansøges om zonelovstilladelse til 
udstykning og bebyggelse af sommer
husgrund på ejendommen matr.nr 1-ak 
Torpegård, Skuldelev, Stormgårdsvej 17.
Frederiksborg amtsråd er zonelovsmyn
dighed.
Ejendommen er for det meste beliggen
de inden for det fredede areal langs 
Skuldelev Ås. På den parcel, som øn
skes frastykket, er kun et mindre 
felt beliggende uden for frednings
grænsen.

fortsættes....
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21 .
Fortsat

c)

En fortætning af området op mod åsen 
med de ændringer og forstyrrelser det 
vil medføre, vil være uønskelig i 
forhold til fredningen og i forhold 
til åsen funktion som spredningskor
ridor for plante- og dyreliv.
Eiendomsudvalaet indstiller på møde 
den 22. august 1990, at sagen frem
sendes til zonelovsmyndigheden uden 
anbefaling.
Vindfang - Skolevejens børnehave
J.nr. SF 16.04.02.02
På ejendomsudvalgets møde den 21.2. 
1990 drøftedes opførelse af vind
fang ved Skolevejens børnehave, efter 
at teknisk forvaltning og socialfor
valtningen havde meddelt, at der ikke 
kunne anvises finansiering af anlægs
udgiften på ca. 80.000 kr. Teknisk 
forvaltning har efterfølgende udar
bejdet et billigere projekt med 
skrånende paptag samt indhentet 2 
underhåndsbud i hovedentreprise. 
Billigste tilbud er på 59.000 kr. 
excl. moms.
Ejendomsudvalget fremsender i mødet 
den 23.5.90 sagen til økonomiudvalg
et uden indstilling.
Økonomiudvalget fremsender i mødet 
den 14.8.90 sagen til byrådets afgø
relse, idet borgmesteren stiller 
forslag om, at vindfanget udføres og 
udgiften dækkes af de ca. 190.000 kr 
der forventes i overskud på rengø
ringskontiene .
Byrådet anbefaler i mødet d. 22.8.90 
socialudvalget at frigive de nødven
dige midler og lade arbejdet udføre. 
Socialudvalget har i møde den 28.8.90 
godkendt den nødvendige budgetompla
cering. Billigste tilbud antages og 
iværksættes snarest.
Bent Olsen indtager særstandpunkt og 
begærer sagen i byrådet med bemærk
ning, at omkontering er godkendt, men 
projektet ønskes i fri licitation i

fortsættes....

T



Ø K O N O M I U D V A L G E T

21.
Fortsat
henhold til socialudvalgets tidligere 
beslutning.

d) Meddelelser
- Frederiksborg amtsråd fremsender 
referat af forhandlinger den 28. 
august 1989.

- Hovedstadsrådet fremsender referat 
af møde den 24. november 1989.


